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שם: מנוחה ינקלביץ

תחום: ציור

איך הגעת לתחום הציור?
מאז ילדותי ציירתי ויצרתי. בציור מצאתי פורקן ורוגע כאז כן 

היום. אני נוהגת לומר שהציור עבורי כטל תחייה לגוף, לנפש ולנשמה!
רכשתי את ידיעותי גם דרך לימוד אצל ציירים שונים, אך בעיקר 
סללתי את דרכי ע"י התעסקות מעשית באומנות ובציור באופן שוטף 

ויומיומי.
הצגתי שמונה תערוכות יחיד, והשתתפתי בעשרות תערוכות 

קבוצתיות במוזאונים ובגלריות יוקרתיות בארץ ובעולם. אצרתי כמה 
תערוכות, ואספנים, מעצבים, אנשי עסקים ובעלי גלריות רכשו את 

יצירותיי.   

רגעַ אישי

את ירושלמית מדורי דורות
וההווי הירושלמי משתקף מאוד בציורייך...

לאורך כל הדרך, ירושלים הייתה בראש מעייני וציירתי אותה בכל 
הסגנונות והמדיות, פנורמה של העיר העתיקה, סמטאות, חדש וישן 

ולא שבעתי אף פעם!  גם אנשי ירושלים ובניה צוירו באהבה ובשמחה, 
ובשלל סגנונות...

כירושלמית מדורי דורות, דור שביעי )!( מטיילים בה ציוריי 
בכמיהה ובאהבה, מתבוננים בעיר ובסמטאותיה או מעבר לה. ביופייה 

ובתפארתה, בשיממונה ובחורבנה. 
צופים  בכותל המערבי, בעיר העתיקה, ומאה שערים... בסמטאות 

העתיקות רוויות הסיפור והצבע, בדמויות הנוסטלגיות מכל גווני 
הקשת, ובהווי היהודי העשיר שחוויתי לצידם.

בילדותי, הייתי מבקרת הרבה בבית סבי וסבתי שהתגוררו בשכונת 
"מאה שערים". נחרטו בליבי דמויות מגוונות שראיתי בדרכי לביתם: 

זקנים וזקנות בלבוש מסורתי יושבים בחוצות ירושלים, אנשים בלבוש 
חסידי, תלמידי חכמים בלימודם, ילדי חמד במשחקם, ילדות בצמות 

קלועות הגולשות על צווארן ונשות חיל עטויות שביס ממלאות תפקידן. 
את געגועי לעולם ההולך ונעלם אני מבטאה בציוריי, חשה את האהבה 

הגדולה לססגוניות הרב גונית של עמינו.
בעבודותיי אני נותנת ביטוי חזותי לתחושות והמראות שנספגו 

בי לאורך השנים ומשלבת את הווי החיים היהודי הססגוני, הרוממות 
וההדר, עם הכמיהה החזקה והכיסופים לבניין ירושלים והגאולה.  בעזרת 

הצבעוניות העשירה או הטקסטורה המגוונת אני מחזירה אותן לחיים.
איזה סוג תמונות את מציירת?

המדיות של יצירותיי מגוונות מאד: 
ציורי שמן ומים במגוון טכניקות, בצבעי שמן 

ואקריליק, עם טקסטורות ובלי, בצבעי מים 
ואקורל, רישומים, פורטרטים ויצירות תלת ממד 

מובנות.
כמו"כ אני יוצרת עבודות יודאיקה יוקרתיות 

ע"ג קלף: כתובות, מגילות, תמונות ענק עם 
חיתוכים ומגזרות ושפע רעיונות.

אני עושה גם עבודות אומנותיות על גבי 
אבנים ירושלמיות מעוצבות: תמונות, חנוכיות, 

מנורות, בתי מזוזות, מגשי חלות ועוד.
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יש הרבה רגש בציורי היודאיקה שלך.
את עיקר הלב והרגש שלי אני משקיעה בציורי יודאיקה. אני 
מעוניינת לתת ללקוחותיי מעבר לחיבור פנימי ליצירה גם חיבור 
ללמעלה...  זה היה ברור לי שלשם זה הולך, אך עדיין התקשיתי 

להעביר את הרעיון החדשני ליודאיקה.
עד - - - שבורא עולם נתן בתוכי רעיון! התחלתי עם 'כותל 

מערבי' לבן. כן, לבן בטקסטורה מאד עבה!  והמתפללים היו 
בשלל צבעים, זה היה מלהיב. 

בעצמי לא שיערתי את ההתלהבות שעוררה היצירה. 
הסגנון היה פורץ דרך והתקבל באהדה רבה, המחמאה הכי גדולה 

שקיבלתי היה שראיתי אחרי תקופה תמונות בסגנון דומה אצל 
ציירים נוספים...

הקונים שלי שרובם מחו"ל, רוצים לראות את ירושלים, בית 
המקדש והכותל המערבי יום יום מול עיניהם, לזכור ולהרגיש את 

הכמיהה לגאולה... והם שמחים לרכוש כאלו תמונות, במיוחד 
כשיש התאמה גם לסגנון העיצובי של ביתם זה הפתרון המושלם 

עבורם!

איך זה לצייר בכל כך הרבה סגנונות?
אני שאפתנית בטבעי ורוצה לדעת עוד ועוד ולכן כל תקופה מנסה סגנון אחר ומתאמנת עליו ע"י יצירת 
הרבה ציורים בקו החדש. ציורים דומים אך שונים, האימון גורם לי שליטה טובה בסגנון החדש, ומפתיע גם 

אותי ביצירות המתחדשות ומתהוות בתוך אותו סגנון.
כך נוצרות לי סדרות סדרות המדברות באותה שפה.

מלבד השליטה הטובה שקיבלתי אני, יש רווח עצום מכך לתלמידותיי! ההתמצאות שלי בהרבה סגנונות 
נותנת מענה לכל תלמידה, ואני מכוונת אותה לסגנון המתאים לרמה שלה, וליד שלה.
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איך אפשר לצייר מאות ציורים מנושא אחד? הכותל?
כל יהודי חש חיבור מיוחד לכותל המערבי.

אצלי מעבר לחיבור הרוחני, יש חיבור ליופי הישן והעתיק והנוסטלגי.
אני רואה יופי מיוחד בכל אבן כל אבן עם צבעים וצורות ומבנה אחרים, 

ומרגישה שלכל אבן יש את הסיפור שלה. הכותל המערבי, במכחולי, מתבטא 
כך, ולעולם לא ייגמר לי החשק לצייר את הכותל המערבי באין סוף ווריאציות, 

צבעים וגדלים המביעים אותו. 
כשאני נותנת ביטוי צבעוני או טקסטורלי לכותל כולו או לחלק מאבניו 
המרתקות ביופיים, נוגעת בכוכים, בשיחים, או מביעה את ססגוניותם של 

המתפללים... 
אני חשה התפעמות וחיבור חזק למקום הקדוש הזה, שריד מבית המקדש. 

ונפעמת בעצמי מהביטוי שנולד בציור. מאות )!( ציורים – כותל אחד - - -
למעשה, ציירתי את הכותל בהרבה הבעות חדשניות מעוררות ענין, 

ותקוותי הגדולה - שציורי הכותל שלי שמעטרים עשרות בתים ברחבי העולם, 
מלבד היותם מוצר ערכי בעל ערך אמנותי, יוצרים חיבור עמוק לתחושת הוד 
קדומים וכמיהה לעיר הנצח - מעבירים את ההתרגשות שאחזה בי כשציירתי 

"שריד מבית המקדש", את ליבי ההומה, המייחל, ומתפלל להתגשמות 
המשאלות, את הכמיהה לשכינה הקדושה שלעולם לא זזה מהכותל המערבי, 

שתפרוש כנפיה על כל העולם, ונחזה במהרה בבניין בית המקדש!
ועל כך אני אומרת: תודה לך בורא עולם על מתנה כ"כ נפלאה. זכני לעשות 

הטוב והישר בעיניך!

הרב ישראל מאיר לאורגעַ לעשר

הרב ישראל מאיר לאו, נולד ב-כ"ב סיון תרצ"ז, 1
בעיר פיוטרקוב שבפולין לאביו הגרמ"ח 

לאו הי"ד שהיה ציר ב'סיים' הפולני מטעם 
אגודת ישראל. הוא יחגוג בשבוע הקרוב את 
יום הולדתו ה-85 לאוי"ט. הרב לאו הוא נצר 
למשפחת רבנים בפולין משך עשרות דורות, 

ושאר בשרו של הגאון רבי מאיר שפירא 
מלובלין, מייסד הדף היומי.

עם עלייתו לארץ התגורר 3
בקריית מוצקין, שם אומץ על ידי 
משפחתה של אחות אביו, אשת 

הרב מרדכי פוגלמן, רבה הראשון 
של קריית מוצקין. ולאחר מכן 

עבר ללמוד בישיבות קול תורה, 
כנסת חזקיהו ופוניבז'.

את שנות המלחמה הראשונות עבר 2
בגטו פיוטרקוב, הגטו הראשון בפולין 

הכבושה. במהלך אקציה, הצליחה אמו 
הי"ד להצמיד אותו לאחיו הגדול, נפתלי. 

השניים הגיעו למחנה הריכוז בוכנוולד 
יחד. כאשר שוחרר המחנה נודע ישראל 

)בכינויו אז, "לולק"(, כאסיר הצעיר ביותר 
ששוחרר מהמחנה, בגיל שמונה. תמונתו 

עם סיום המלחמה הפכה לאייקון בלתי 
נשכח.

הרב לאו החל את דרכו בעולם הרבנות כרב בית 6
הכנסת "אור תורה" שבדרום תל אביב, שם מונה 

לממלא מקום הרב אהרון פרנקל, אבי חמיו. 
בהמשך מונה לרב שכונות צפון ת"א. בתשל"ט 

מונה כרב העיר נתניה, ובשנת תשמ"ח נבחר 
לכהן כרב הראשי האשכנזי של תל אביב-יפו 

במקום חותנו שהלך לעולמו.

הרב לאו מכהן החל מתשס"ח כיו"ר 8
מועצת "יד ושם". כניצול שואה ומי 
שמזוהה יותר מכל בקרב הניצולים 

החיים עמנו לאוי"ט, הוא פועל רבות 
בענייני זכרון השואה והנצחתה.

7
בשנת תשנ"ג נבחר לכהן כרב הראשי 
האשכנזי לישראל, וכיהן בתפקיד 
עשר שנים. בשנת תשס"ה )2005( 
נבחר בשנית לכהן כרב הראשי לתל 
אביב-יפו, תפקיד שממנו פרש בסיוון 
תשע"ז, כאשר הגיע לגיל 80. עם 
זאת, הוא עדיין ממלא את מרבית 
תפקידי הרב בעיר.

10

הרב לאו ידוע כנואם מרתק וכבעל זיכרון 9
פינומינלי. למעשה, כבר בהיותו נער 

צעיר ותלמיד בישיבה, ריתק את חבריו 
לפנימייה באופן יוצא דופן ושאף 
להיות נואם בחסד עליון. ואכן, 
דבריו נשמעים בקשב רב בשל 

היכולת הרטורית המעולה שלו 
לרתק קהל מגוון. באופן נדיר הוא 

אף נאם באו"ם אף שאינו ראש 
מדינה או שגריר. זה המקום 
לציין כי הוא ויתר על הצגת 

מועמדותו לנשיאות המדינה, 
למרות שבחירתו הייתה כמעט 

מובטחת.

הוא פגש אז לראשונה 4
את האדמו"ר מגור בעל 
ה'בית ישראל' שקירבו 

רבות, ואף היה מי 
שהזכיר לו את שמו 

המלא, ישראל מאיר, 
שניתן לו בברית מילה 
ונשכח בצוק העיתים 

של איֵמֵי השואה 
הנוראה. 

בגיל עשרים ושתיים 5
נשא את הרבנית חיה 

איטא שתחי', בתו 
של הרב יצחק ידידיה 

פרנקל זצ"ל, לימים רבה 
הראשי של תל אביב 
ומחשובי חסידי גור. 

לרב ולרבנית לאו שמונה 
ילדים המכהנים כרבנים 
ברחבי הארץ. בנו, הגאון 

הרב דוד לאו, הוא הרה"ר 
לישראל.

הרב לאו הוציא לאור ספרים 
רבים. המפורסם שבהם הוא 

ספרו האוטוביוגרפי "אל תשלח 
ידך אל הנער", וסדרת ספריו "יחל 
ישראל" )על פרקי אבות, הגדה של 
פסח, ומספר כרכי שו"ת(. עם זאת, 

בני דורנו אינם יודעים כי תכניותיו 
המרתקות במענה לשאלות מאזינים 
בנושאי יהדות, וספריו שיצאו כריכוז 

של השאלות והתשובות שהשיב 
לשואליו מעל גבי האתֶֶר, הם שהקנו 

לו את מעמדו בשנים שכיהן כרבה של 
נתניה ותל אביב. 

+ועוד אחד

בתחילת דרכו שימש 

הרב לאו כמורה 

לתנ"ך ותלמוד בתיכון 

ברנר פתח תקווה 

ואחר כך בתיכון 

צייטלין בתל אביב. 
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